

Title (en)

Delivery cylinder motor drive, combing machine.

Title (de)

Motorischer Speisezylinderantrieb, Kämmaschine.

Title (fr)

Entraînement à moteur d'un cylindre d'alimentation, machine de peignage.

Publication

**EP 0360064 A1 19900328 (DE)**

Application

**EP 89116277 A 19890904**

Priority

CH 350588 A 19880921

Abstract (en)

The combing machine contains at least one combing head with an oscillating gripper unit (10, 12), in which is mounted an intermittently rotatable delivery cylinder (14) for advancing the lap (W) to be combed in the combing head. For rotating the delivery cylinder (14) there is an electric motor (19) which is fed with drive pulses from a control device (20). In the control device (20), the sizes of the drive pulses and their phases relative to the movements of the gripper unit (10, 12) can be set. The angle through which the delivery cylinder (14) is rotated during a to-and-fro movement of the gripper unit (10, 12), and the moment of this rotation can therefore easily be adjusted continuously, even when the combing machine is running. Furthermore, regulation is possible if the angle through which the delivery cylinder (14) is rotated is so adjusted in the control device (20) by a regulator (50) that the titre, detected continuously by a sensor (51), of the combed strip provided by the combing head, always remains approximately constant. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Kämmaschine enthält wenigstens einen Kämmkopf mit einem schwingenden Zangenaggregat (10, 12), in welchem ein intermittierend drehbarer Speisezylinder (14) zum Vorschieben der in dem Kämmkopf zu kämmenden Watte (W) gelagert ist. Zum Drehen des Speisezylinders (14) ist ein Elektromotor(19) angeordnet, der von einer Steuereinrichtung (20) mit Antriebsimpulsen gespeist ist. In der Steuereinrichtung (20) sind die Größen der Antriebsimpulse und deren Phasen bezüglich der Bewegungen des Zangenaggregates (10, 12) einstellbar. Damit sind der Winkel, durch welchen der Speisezylinder (14) während einer Hin- und Herbewegung des Zangenaggregates (10, 12) gedreht wird, und der Zeitpunkt dieser Drehung leicht stufenlos einstellbar, sogar auch bei laufender Kämmaschine. Ferner ist eine Regelung möglich, wenn in der Steuereinrichtung (20) der Winkel, durch welchen der Speisezylinder (14) gedreht wird, von einem Regler (50) so verstellt wird, dass der von einem Fühler (51) laufend festgestellte Titer des vom Kämmkopf angegebenen Kammzugbandes stets etwa konstant bleibt.

IPC 1-7

**D01G 19/26**

IPC 8 full level

**D01G 19/20** (2006.01); **D01G 19/26** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**D01G 19/26** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] DE 3336812 A1 19840620 - TEXTIMA VEB K [DD]
- [A] US 3004300 A 19611017 - WERNER NAEGELI, et al
- [A] US 3153936 A 19641027 - NYDAM JOHN H
- [A] US 3277790 A 19661011 - RONALD WALTERS

Cited by

EP2913427A1; CH715552A1; DE102004062686A1; DE19506351A1; DE19506351C2; EP0730052A1; DE102006002390A1; DE102006020589B4; DE102006002390B4; DE19641979B4; DE19527950A1; DE19527950B4; WO9111548A1; WO9527816A1; WO2013182260A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE ES FR IT LI

DOCDB simple family (publication)

**EP 0360064 A1 19900328**; CH 675885 A5 19901115; DD 284706 A5 19901121; JP H02112419 A 19900425; US 5005262 A 19910409

DOCDB simple family (application)

**EP 89116277 A 19890904**; CH 350588 A 19880921; DD 33283589 A 19890920; JP 24235789 A 19890920; US 40678189 A 19890913